



## دورة أبو ظبي

### للمؤتمر البرلماني لمنظمة التجارة العالمية

25 شباط/فبراير 2024

جنيف/بروكسل، 8 كانون الأول/ديسمبر 2023

معالي السيدة الرئيسة،

معالي السيد الرئيس،

يسعدنا أن نعلن أنه ستعقد نسخة العام 2024 للمؤتمر البرلماني لمنظمة التجارة العالمية (PCWTO) في مركز أبو ظبي الوطني للمعارض (ADNEC)، دولة الإمارات العربية المتحدة في 25 شباط/فبراير 2024، في سياق المؤتمر الوزاري الـ13 لمنظمة التجارة العالمية (MC13، 26-29 شباط/فبراير 2024) بالاستناد إلى النتائج المشجعة للمؤتمر الوزاري السابق (MC12). وسيسبقه اجتماع تحضيرى للجنة التوجيهية لمنظمة التجارة العالمية (جلسة مغلقة) في 24 شباط/فبراير 2024.

إن المؤتمر البرلماني لمنظمة التجارة العالمية، الذي أنشئ في العام 2002، هو مبادرة مشتركة بين الاتحاد البرلماني الدولي والبرلمان الأوروبي، وهو بمثابة آلية دائمة للرقابة البرلمانية على منظمة التجارة العالمية ويهدف إلى إضفاء بعد برلماني على منظمة التجارة العالمية، مما يساعد على تعزيز الشفافية والمساءلة في النظام التجاري العالمي. وتضطلع البرلمانات بدور حاسم في التصديق على الاتفاقات الرئيسية لمنظمة التجارة العالمية وتسهم في وضع وتنفيذ سياسات تجارية استراتيجية على النحو المين خلال جائحة كوفيد-19.



ويسرنا أن ندعو برلمانكم إلى إرسال وفد متوازن من أربعة أعضاء إلى هذا المؤتمر البرلماني، الذي ينظم بالتعاون الوثيق مع المجلس الوطني الاتحادي في دولة الإمارات العربية المتحدة. إن المؤتمر مخصص للمشرعين الذين يشاركون في الأنشطة البرلمانية التي تتناول التجارة الدولية والتمويل والتنمية. وستتيح لهم فرصة الحصول على معلومات مباشرة عن التقدم المحرز من المؤتمر الوزاري الـ 12 لمنظمة التجارة العالمية (MC12) إلى المؤتمر الوزاري الـ 13 لمنظمة التجارة العالمية (MC13)، والتفاعل مع المفاوضين الحكوميين ومسؤولي منظمة التجارة العالمية، وتبادل الآراء والخبرات مع الزملاء في البرلمانات الأخرى، وتحديد سبل العمل البرلماني على الصعيدين الوطني والدولي.

ونرفق طيه جدول الأعمال المؤقت المفصل ومذكرة معلومات عملية للمؤتمر. وتتوفر أيضاً على الموقع الإلكتروني للاتحاد البرلماني الدولي والمجلس الوطني الاتحادي لدولة الإمارات العربية المتحدة. يرجى ملاحظة أن التسجيل عبر الإنترنت للمؤتمر سيكون متاحاً من صفحة الفعالية الإلكترونية اعتباراً من يوم الاثنين 11 كانون الأول/ديسمبر 2023 وسيبقى متاحاً حتى يوم الجمعة 9 شباط/فبراير 2024.

وكتوصية عامة، يُنصح المشاركون في المؤتمر البرلماني بالسفر إلى أبو ظبي كأعضاء في الوفود الوطنية الرسمية إلى المؤتمر الوزاري لمنظمة التجارة العالمية. سيسمح ذلك باعتمادهم تلقائياً في المؤتمر الوزاري والحصول على شارات دخول لمركز أبو ظبي الوطني للمعارض (ADNEC)، حيث سيعقد المؤتمر الوزاري الـ 13 لمنظمة التجارة العالمية (MC13) والمؤتمر البرلماني.

ووجدونا أمل كبير في أن يشارك برلمانكم في دورة أبو ظبي المقبلة للمؤتمر البرلماني لمنظمة التجارة العالمية.

مع أطيب التمنيات،

(التوقيع)	(التوقيع)	(التوقيع)
صقر غباش	روبيرتا ميتسولا	توليا اكسون
رئيس المجلس الوطني الاتحادي	رئيسة البرلمان الأوروبي	رئيسة الاتحاد
لدولة الإمارات العربية المتحدة		البرلماني الدولي





Inter-Parliamentary Union  
For democracy. For everyone.



European Parliament



FEDERAL NATIONAL COUNCIL  
UNITED ARAB EMIRATES

## Abu Dhabi Session of the Parliamentary Conference on the WTO

25 February 2024

Geneva/Brussels, 8 December 2023

Dear Madam President,  
Dear Mr. President,

We are pleased to announce that the 2024 edition of the *Parliamentary Conference on the World Trade Organization* (PCWTO) will take place at the Abu Dhabi National Exhibition Centre (ADNEC), United Arab Emirates (UAE) on 25 February 2024, in the context of the 13th WTO Ministerial Conference (MC13, 26-29 February 2024) building on the encouraging outcome of the previous Ministerial Conference (MC12). It will be preceded by a preparatory meeting of the PCWTO Steering Committee (closed session) on 24 February 2024.

Established in 2002, the Parliamentary Conference on the WTO is a joint initiative of the Inter-Parliamentary Union (IPU) and the European Parliament, which serves as a permanent mechanism for parliamentary oversight of the WTO and aims to bring a parliamentary dimension to the WTO, helping to enhance the transparency and accountability of the global trading system. Parliaments play a crucial role in the ratification of key WTO agreements and contribute to the establishment and implementation of strategic trade policies as shown during the COVID-19 pandemic.

We are pleased to invite your Parliament to send a gender-balanced delegation of four members to this Parliamentary Conference, which is being organized in close cooperation with the UAE Federal National Council. The Conference is intended for legislators who are involved in parliamentary activities dealing with international trade, finance and development. It will provide them with an opportunity to obtain first-hand information on progress made from MC12 to MC13, interact with government negotiators and WTO officials, exchange views and experiences with colleagues in other parliaments, and identify avenues for parliamentary action at national and international levels.

We enclose the provisional annotated agenda and a practical information note for the Conference. These are also available on the IPU and the Federal National Council of the UAE's respective websites. Please note that online registration for the Conference will be available from the event webpage as of Monday 11 December 2023 and will remain open until Friday 9 February 2024.

As a general recommendation, participants in the Parliamentary Conference are advised to travel to Abu Dhabi as members of official national delegations to the WTO Ministerial Conference. This will allow them to be automatically accredited to the Ministerial Conference and receive access badges for the Abu Dhabi National Exhibition Centre (ADNEC), where MC13 and the Parliamentary Conference will be taking place.

We very much hope that your Parliament will participate in the forthcoming Abu Dhabi session of the Parliamentary Conference on the WTO.

Yours sincerely,

Tulia Ackson  
President of the  
Inter-Parliamentary Union

Roberta Metsola  
President of the  
European Parliament

Saqr Ghobash  
Speaker of the Federal National  
Council of the United Arab Emirates